
Protokół z XXVI Sesji Rady Gminy 

z dnia 30 stycznia 2013 r. 

 

 

 Sesję rozpoczął o godzinie 16:20 Przewodniczący Rady Gminy, pan Henryk Lesiński, który stwierdził, 

że sesja jest prawomocna ze względu na quorum.  

W sesji udział wzięli radni: 

Marek Borowczyk 

Jarosław Bytniewski  

Rafał Drzewiecki      

Tadeusz Lammel     

Henryk Lesiński        

Tomasz Maćkowiak    

Jan Rajchelt 

Katarzyna Ratajczak   

Krzysztof Socha 

Sławomir Urbaniak 

Maria Wilczyk 

Aleksandra Wojciechowska 

oraz sołtysi:  

Jolanta Fludra 

Bożena Karolczak 

Czesław Książkiewicz 

Stanisław Lesiński 

Jan Mąderek 

Halina Michalak – Szczepaniak 

Eugeniusz Nowicki 

Mirosława Rutkowska 

Grzegorz Siwek 

a także: 

Wójt Gminy – Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Radca Prawny – dr Anna Woźniak – Tyczka. 

 

Przed rozpoczęciem obrad Pan Rafał Socha wyjaśnił przyczynę złożonej przez niego rezygnacji z mandatu 

radnego, która spowodowana jest pracą zawodową oraz podziękował wszystkim  za współpracę. 

 
Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad wcześniej, nie proponuje się 

wprowadzenia zmian, w związku z powyższym zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 osób. 

 



Od głosu wstrzymało się 0 osób. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 

2.  Interpelacje radnych. 

3.  Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 

5.   Podjęcie uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej w 

Kleszczewie. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia minimalnej stawki czynszu najmu 

lokali użytkowych. 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia opłat za umieszczanie tablic 

reklamowych i informacyjno-reklamowych na budynkach oraz gruntach mienia komunalnego. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013r.  

9.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Kleszczewo. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Kleszczewo. 

12. Informacja dotycząca analizy planu zagospodarowania przestrzennego gminy. 

13. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 

16.  Zapytania i wolne wnioski. 

17. Zakończenie. 

 

Ad. 2 porządku posiedzenia  

Radni nie zgłosili interpelacji. 

 
     Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński przeszedł do kolejnego punktu obrad – przyjęcia protokołu  

z obrad z poprzedniej Sesji. Poinformował radnych, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag, w 

związku z powyższym  przeszedł do glosowania. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 

Za przyjęciem protokołu zagłosowało 11 radnych. 

Przeciw przyjęciu protokołu zagłosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 

Ad. 4 porządku posiedzenia 

W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas 

XXV Sesji Rady Gminy. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

 



Projekt Uchwały Nr XXVI/193/2013 w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej 

w Kleszczewie przedstawiła pani Barbara Błoch. Projekt uchwały omówiony został szczegółowo podczas 

posiedzeń komisji.  Radni nie mieli żadnych uwag, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 

głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr  XXVI/193/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXVI/194/2013 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia minimalnej stawki 

czynszu najmu lokali użytkowych przedstawiła pani Sekretarz. Projekt uchwały omówiony został szczegółowo 

podczas posiedzeń komisji.  Radni nie mieli żadnych uwag, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł 

do głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr  XXVI/194/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXVI/195/2013 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia opłat za 

umieszczanie tablic reklamowych i informacyjno-reklamowych na budynkach oraz gruntach mienia gminnego 

przedstawiła pani Sekretarz. Projekt uchwały omówiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji.  Radni 

nie mieli żadnych uwag, w związku  

z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr  XXVI/195/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXVI/196/2013 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 rok 

przedstawił pan Jan Rajchelt – przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Projekt uchwały omówiony został 

szczegółowo podczas posiedzeń komisji.  Radni nie mieli żadnych uwag, w związku z powyższym 

Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr  XXVI/196/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 



Ad. 9 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXVI/197/2013 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy przedstawiła 

pani Sekretarz. Projekt uchwały omówiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji.  Radni nie mieli 

żadnych uwag, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymał się 1 radny. 

Uchwała Nr  XXVI/197/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXVI/198/2013 w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo przedstawiła pani Sekretarz. Projekt uchwały omówiony 

został szczegółowo podczas posiedzeń komisji. 

Do przedstawionego podczas posiedzeń komisji projektu uchwały wprowadzono zmianę  w § 3 uchwały 

polegająca na zastosowaniu obniżki w opłacie za świadczenia udzielane przez przedszkole o  50% za drugie  i o 

75% za każde następne dziecko z rodziny. 

Tak więc  § 3 w wyniku wprowadzonej zmiany otrzymuje brzmienie:  

„ Opłata, o której mowa w § 2 ust. 2 ulega obniżeniu o 50% za drugie i o 75% za każde następne dziecko z 

rodziny, które korzysta z usług przedszkola”. 

 Radni nie mieli żadnych uwag, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu 

uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr  XXVI/198/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXVI/199/2013 w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Kleszczewo przedstawiła pani Monika Nowicka. Projekt uchwały omówiony został szczegółowo 

podczas posiedzeń komisji.  Pani Monika Nowicka poinformowała, że Państwowy Powiatowy Inspektor 

Sanitarny w piśmie opiniującym projekt uchwały zaproponował wprowadzenie trzech zmian do Regulaminu- 

dwie zmiany miały dotyczyć części wspólnej Regulaminu - §2 ust. 1 pkt 2 oraz § 9 ust. 2, a jedna części Gminy - 

§ 26 ust. 3.  

Zaproponowane zmiany  przez  nie zostały wprowadzone – w części wspólnej, ponieważ Miasto Poznań 

uchwaliło Regulamin w treści bez naniesienia zmian, w części Gminy, ponieważ uznano pierwotny zapis za 

bardziej adekwatny.  

Radna Wojciechowska spytała kto zajmuje się odbiorem padłych zwierząt  w czasie weekendu.  

Pani Nowicka wyjaśniła, że Gmina odbiera padłe zwierzęta z terenów należących do Gminy, takich jak: 

pasy drogowe, parkingi itp. Odbiór padłych zwierząt gospodarskich oraz innych prywatnych powinien zapewnić 

właściciel. Na terenie Gminy Kleszczewo odbiorem takich zwierząt zajmuje się  firma Saria.  

Na salę obrad weszła radna Katarzyna Ratajczak. 

 



Pan Wójt powiedział, że treść  Regulaminu może ulec zmianie, jednak należy podjąć go w terminie; mając 

na uwadze również fakt, że wiele gmin już go podjęło. Nie zmienia to faktu, że na spotkaniu członków Związku 

Międzygminnego Gospodarka Odpadami należy uregulować pewne kwestie, które wynikają z nowelizacji 

ustawy. 

Gminy nie wyrażają zgody na tak wysokie opłaty, jakie proponuje Zarząd Związku. Opłaty ustalono w 

oparciu o dane zbierane przez Miasto Poznań podczas przygotowań do budowy spalarni odpadów. Według 

Wójta konieczne jest zróżnicowanie opłat w przypadku gospodarstw domowych składających się z wielu osób, 

zwłaszcza rodzin wielodzietnych. Znowelizowana ustawa dopuszcza również możliwość zróżnicowania kosztów 

odbioru odpadów z terenów miejskich i wiejskich. Z danych wynika, że na terenach wiejskich produkuje się 

rocznie 250 kg odpadów na mieszkańca, w miastach do 50 tys. mieszkańców 369 kg rocznie, a w miastach 

powyżej 50 tys. (Poznań) produkuje się 414 kg rocznie na mieszkańca.  

Pan Wójt proponuje wystosowanie Stanowiska Rady Gminy Kleszczewo w sprawie sposobu naliczania 

opłat  i rozesłanie do gmin członkowskich. Stanowisko powinno zawierać  informację,  że przy ustalaniu 

wysokości opłat należy uwzględnić nowe możliwości, które zostały stworzone dzięki nowelizacji prawa. Poziom 

opłat powinien uwzględniać zarówno istniejące różnice w ilości odbieranych odpadów –ustawa uwzględnia 

specyfikę terenów wiejskich i miejskich, jak również potrzebę zastosowania prorodzinnego mechanizmu 

osłonowego – stawkę należy zróżnicować w zależności od wielkości gospodarstwa domowego. Ustalając 

poziom opłat dla ustalenia budżetu ZM GOAP, należy oprzeć się na wynikających z praktyki danych 

dotyczących ilości odpadów, jak również obecnych rynkowych kosztów ich transportu, składowania i utylizacji. 

Faktyczna wysokość opłat powinna zostać ustalona na podstawie kalkulacji kosztów, którą należy wykonać po 

rozstrzygnięciu procedur przetargowych związanych z zagospodarowaniem odpadów. 

Radni podjęli  jednogłośnie  decyzję w sprawie  wyrażenia stanowiska w w/w sprawie. 

Sołtys Ferdynand Nowicki zapytał o częstotliwość odbioru odpadów – czy oznacza to zwiększenie ilości 

śmieci na terenie gminy. 

Pan Wójt powiedział, że chodzi o utrzymanie wysokich standardów na terenie Związku.  Według Wójta 

lepiej wywozić mniej, a częściej. Przewidziany jest wywóz odpadów w odstępach dwutygodniowych. 

Przewodniczący Lesiński powiedział, że Gmina wnioskowała o zmniejszenie limitu odpadów o połowę, 

jednak wniosek ten nie został uwzględniony. 

Pani Nowicka poinformowała, że po pierwszym czytaniu regulaminu radni na posiedzeniach komisji 

zakwestionowali niektóre jego zapisy, uwagi przesłane zostały Urzędu Miasta Poznania pismem z dnia 

13.12.2012r. 

 Miasto Poznań poinformowało o swoim stanowisku w sprawie uwag – nie zostały one uwzględnione. 

Radni nie mieli więcej pytań oraz uwag, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 

projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymał się 1 radny. 

Uchwała Nr  XXVI/199/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12 porządku posiedzenia 

 



  Informację dotyczącą analizy miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przedstawiła za 

pomocą prezentacji multimedialnej pani Anna Jaszczyńska. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu. 

 Pani Jaszczyńska poinformowała radnych, że w styczniu wpłynęły dwa ważne wnioski o zmianę 

miejscowego planu: 

1. Wniosek złożony przez firmę Wind Field Wielkopolska Sp. z o.o. związany  

z prowadzeniem przez spółkę projektu pod nazwą „Farma Wiatrowa Wielkopolska 3” celem realizacji 

inwestycji; 

2. Wniosek złożony przez firmę FX ENERGY Poland Sp. z o.o. związany z występowaniem na terenie 

gminy Kleszczewo części złoża gazu ziemnego Pławce.  

Pan Wójt dodał, że wielkość złoża nie jest znana, przedstawiciel firmy mówił na spotkaniu o stosunkowo 

dużym wpływie do budżetu gminy z tytułu wydobycia. Natomiast szczegóły nie są znane. Będą w tej sprawie 

kolejne spotkania, przedstawicieli zaprosi się też na Sesję Rady Gminy. 

Jeżeli chodzi o siłownie wiatrowe, jest to odświeżony temat, uzupełniony o inne uwarunkowania, jak 

warunki środowiskowe oraz ograniczenia nakładane przez wojsko. Według Wójta powinniśmy się ograniczyć do 

terenów o dobrych klasach gleb, aby nie ograniczać przyszłego rozwoju inwestycyjnego gminy. Poza tym zanim 

przystaniemy na inwestycję na terenie gminy należy sprawdzić stan prawny dot. podatku za siłownie wiatrowe. 

Do celów podatkowych bierze się obecnie pod uwagę tylko części stałe siłowni – maszt. Według wstępnych 

szacunków jest to około 70 tys. zł wpływu do budżetu gminy od jednej siłowni wiatrowej. Jak będą znane 

szczegóły również zaprosi się przedstawicieli firmy na Sesję Rady Gminy. 

 

Ad. 13 porządku posiedzenia 

Radna Katarzyna Ratajczak poinformowała, że komisje Rady Gminy odbyły wspólne posiedzenie, 

podczas którego zajęto się sprawami bieżącymi wynikającymi z działalności Gminy, a dodatkowo Komisja 

Finansowo-Gospodarcza zajęła się analizą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

 

Ad. 14 porządku posiedzenia 

Pan Wójt  przedstawił   sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 

WYDARZENIA I SPOTKANIA: 

27.12.2012 r. – odbyły się uroczystości dotyczące rocznicy Powstania Wielkopolskiego, Wójt wraz z 

Przewodniczącym Rady Gminy złożyli kwiaty przed tablicą pamiątkową na cmentarzu w Tulcach oraz wzięli 

udział w centralnej uroczystości w Poznaniu; 

28.12.2012 r. oraz 18.01.2013 r. – odbyło się Posiedzenie Zgromadzenia Związku Międzygminnego Gospodarka 

Odpadami Aglomeracji Poznańskiej, na których rozpatrywano projekty uchwał dotyczące min. sektorów zbiórki 

odpadów, stawek opłat oraz  budżetu Związku; Podjęto jedynie uchwałę w sprawie budżetu, przyjmując go w 

wersji bez wpływów z opłat od mieszkańców, opierając dochody jedynie na składkach członkowskich 

wpłacanych przez gminy.  

8.01.2013 r. – odbyły się uroczystości związane z dwuletnią działalnością Klubu Wsparcia Osób 

Niepełnosprawnych – podczas spotkania nakręcono film promocyjny wyemitowany w ramach nagrody 

ufundowanej przez Urząd Marszałkowski przez TVP Poznań; 

15.01.2013 r. – odbyło się spotkanie konsultacyjne Związku Międzygminnego Gospodarka Odpadami 

Aglomeracji Poznańskiej; 

 



19.01.2013 r. – spotkanie w Ośrodku Kultury grup kolędniczych i jasełkowych, w którym udział wzięło 6 

zespołów; 

29.01.2013 r. – odbyło się spotkanie Zarządu Związku Międzygminnego „Schronisko dla zwierząt” – 

Schronisko;  

 

INFORMACJE: 

- złożony wniosek o dofinansowanie z WRPO budowy kanalizacji sanitarnej w Tulcach został na poziomie 

drugiego etapu rozpatrzony negatywnie; 

- złożony wniosek o dofinansowanie z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych przebudowy dróg 

Bukowej oraz fragmentu Klonowej i Świerkowej w Tulcach również został w drugim etapie procedury 

rozpatrzony negatywnie; 

- spotkanie sołtysów odbędzie się 6 lutego br.; 

Ad. 15 porządku posiedzenia 

 Pan Przewodniczący poinformował, że podczas sesji Rady Gminy w dniu 19 grudnia 2012r. złożone 

zostały dwie interpelacje przez radną Aleksandrę Wojciechowską oraz radnego Sławomira Urbaniaka.  

Odpowiedzi na interpelacje udzielił w terminie Wójt Gminy po uzyskaniu informacji od jednostek, których 

interpelacje dotyczyły. Odpowiedzi na interpelacje stanowią załącznik do protokołu.  

Po odczytaniu interpelacji Przewodniczący Rady stwierdził, iż szkoda, że radny Urbaniak nie jest członkiem 

OSP Komorniki, choć we wcześniejszych latach pełnił taką funkcję.  Ponadto w odniesieniu do interpelacji 

radnej Wojciechowskiej stwierdził, że autobusem o 22:45 jeżdżą osoby z dyskoteki.  

Pan Przewodniczący zapytał czy radni są usatysfakcjonowani odpowiedzią na interpelację. 

Radny Urbaniak stwierdził, że nie i dodał, że ustosunkuje się do odpowiedzi na kolejnej sesji Rady Gminy.  

 Radna Wojciechowska powiedziała, że mieszkańcy nie są usatysfakcjonowani udzieloną odpowiedzą na 

jej interpelacje. Mieszkańcy zgłaszają, że muszą się zwalniać z pracy o godzinę, żeby mieć możliwość powrotu 

do domu. Poza tym z informacji, które posiada radna do Zakładu Komunalnego nie dzwoniła jedna osoba, jak 

napisano w odpowiedzi, a kilka osób. Według radnej osoba kupująca bilet miesięczny powinna mieć możliwość 

powrotu do miejsca zamieszkania – kupując bilet osoba ta opłaca wspomniany kurs na żądanie. Radna poprosiła 

również o nie używanie sformułowań, że osoby korzystające ze wspomnianego kursu „wracają z imprezy” , 

ponieważ te słowa Przewodniczącego Rady Gminy wywołały oburzenie wśród mieszkańców.  

 Pan Wójt powiedział, że w odpowiedzi na interpelacje radnej Wojciechowskiej w części dotyczącej 

przebiegu rozmów telefonicznych, powoływał się na pisemne informacje udzielone przez kierownika Zakładu 

Komunalnego. Wójtowi trudno ustosunkować się do tego, ponieważ nie był obecny przy zaistniałych sytuacjach. 

 Wójt poinformował kierownika Jabłońskiego, że nie należy emocjonalnie reagować na tego typu rozmowy. 

Meritum sprawy jest to, że z wykazów wynika, że nie ma stałej liczby osób, których problem dotyczy. Wójt 

przytoczył w oparciu o liczby wynikające z kart pracy kierowców ile osób korzystało z poszczególnych kursów. 

Wójt zwrócił uwagę, że utrzymywanie wspomnianego kursu dla pojedynczych osób, korzystających z 

przejazdów nie każdego dnia jest naprawdę kosztowne. Zadaniem Gminy jest zaspokajanie zbiorowych, a nie 

indywidualnych potrzeb mieszkańców. Gmina dokłada pieniądze do komunikacji. Komunikacja jest zadaniem 

gminy, jednak gmina poza komunikacją ma też inne zadania, których wykonanie musi zapewnić, takie jak drogi, 

którymi jeżdżą też inni mieszkańcy, czy szkoły.  

 Radna Wojciechowska prosi o przeanalizowanie ankiet przeprowadzonych na wiosnę w 2012 roku pod 

kątem osób wnioskujących o utrzymanie tego kursu.  

 



 Pan Wójt powiedział, że wnioski te będą rozpatrywane, tak jak napisano w odpowiedzi na interpelacje. 

Poza tym nadal pojawiają się wnioski związane z ostatnią zmianą w rozkładzie jazdy. 

 Pani Sekretarz dodała, że to nie jest ostateczny rozkład jazdy, a uwagi można nadal składać. Zwróciła 

również uwagę na fakt, że osoby wnioskujące o utrzymanie kursu mogą z niego nie korzystać, co zostało 

wykazane w odpowiedzi na interpelację. 

 Radna Wojciechowska powiedziała, że odnosi wrażenie, że radny nie powinien składać interpelacji, że 

nie powinien wyrażać swojego niezadowolenia. Według radnej funkcja radnego polega przede wszystkim na 

reprezentowaniu mieszkańców, ponieważ przez nich jest radny wybierany i ich reprezentuje.  

 Pani Sekretarz odpowiedziała, że radny ma prawo zgłosić interpelację, jednak radny nie powinien 

załatwiać potrzeb jednostkowych mieszkańców ale potrzeby zbiorowe. Radny powinien też przedstawiać 

mieszkańcom stanowisko gminy, dbać o interes  gminy i przedstawiać realia. Do interpelacji złożonej przez 

radną dołączono podpisy wielu mieszkańców, natomiast z danych przedstawionych przez Zakład Komunalny 

wynika, że liczba korzystających z kursu jest niewielka i nie korzystają  każdego dnia. Gdyby liczba 

mieszkańców korzystających z przedmiotowego kursu była taka jak liczba podpisów na pewno kurs ten nie 

zostałby wycofany. Radny musi także  dokonywać weryfikacji i informować mieszkańców, iż uzyskał od nich  

nieprawdziwe informacje.  

Radna Wojciechowska zwróciła uwagę, że zebrała podpisy tylko od osób, które faktycznie korzystają z 

tego kursu, to jest studenci i osoby pracujące w Poznaniu. Dodała, że mogłaby zebrać podpisy wszystkich 

mieszkańców Nagradowic ale jej celem nie jest takie działanie. Chodzi tylko o wiarygodne oddanie stanu 

faktycznego.  

Przewodniczący zwrócił uwagę na fakt, że dwa pierwsze podpisy należą do osób, które z pewnością nie 

jeżdżą komunikacją gminną.  

Radny Urbaniak zauważył, że chodzi o podpis Pani Wojciechowskiej i jego. Stwierdził, że popiera by 

autobus powrócił na kurs i dlatego są te podpisy. Dodał także, że radny nie jest tylko od „podnoszenia rąk”. 

 Przewodniczący Rady Gminy dodał, że radni składali przysięgę, że będą dbać o dobro gminy, oraz 

przeprosił mieszkańców, którzy poczuli się urażeni jego wypowiedzią dotyczącą podróży autobusem z imprezy. 

Przewodniczący podkreślił, że nie miał w swojej wypowiedzi złych intencji i obrażenia kogokolwiek. 

Przewodniczący dodał również, że radni nie powinni porządkowywać interesu ogółu jednostkom. 

 

Ad. 16 porządku posiedzenia 

• Radna Wojciechowska powiedziała, że zgłaszała do Zarządu Dróg Powiatowych potrzebę odśnieżenia 

wiaduktu nad drogą ekspresową S5 w Nagradowicach. Otrzymała odpowiedź, że wiadukt nie znajduje 

się w ewidencji odśnieżania ZDP. Radna prosi o odpowiedź kto jest odpowiedzialny za zimowe 

utrzymanie tego odcinka drogi. 

 ●  Radny Urbaniak zauważył, że po roztopach widać zniszczenia dróg powiatowych, prosi o informację czy 

powiat ma w planach naprawę dróg na terenie gminy. 

Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o kwestię wiaduktu w Nagradowicach nie posiada w tej chwili 

wiedzy na ten temat ale sprawa była już kierowana do Zarządu Dróg Powiatowych. Natomiast problem 

zniszczonych dróg jest w sposób ciągły zgłaszany do ZDP. W ostatnim czasie Wójt odbył rozmowę z 

wicestarostą odpowiedzialnym za drogi na ten temat, ponieważ w roku 2012 na terenie gminy nie były 

poczynione żadne prace związane z inwestycjami i remontami dróg powiatowych.  

Radna Ratajczak zwróciła uwagę na zniszczoną ul. Średzką w Tulcach. 

 



Salę obrad opuściła radna Wojciechowska i radny Urbaniak. 

• Radny Krzysztof Socha poruszył problem zniszczonego trawnika przy ZS w Tulcach, który traktuje się 

jak parking dla samochodów. Radny spytał czy jest znany termin wykonania planowanego parkingu w 

okolicach ZS w Tulcach. 

Pan Wójt odpowiedział, że wspomniany parking miał realizować prywatny inwestor, a nie gmina. W 

chwili obecnej inwestor napotkał trudności w uzyskaniu pozwolenia na budowę. Powiat Poznański 

inaczej interpretuje zapisy miejscowego planu niż gmina. Jak radni pamiętają było wiele dyskusji na 

temat terenu, o którym mowa. Planowano zmienić jego przeznaczenie na teren handlu, jednak końcowo 

pozostawiono go z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową wielorodzinną, zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną z infrastrukturą towarzyszącą oraz pod działalność gospodarczą bez 

możliwości realizacji zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej (MJ/MW/DG).  

Radny Socha dopytał czy nie można zainstalować we wspomnianym miejscu barierek ograniczających 

możliwość wjazdu na trawniki. 

Pan Wójt powiedział, że ludzie powinni być świadomi tego, że nie należy parkować na trawnikach.  

• Radny Lammel odczytał pismo złożone na jego ręce przez Wspólnotę Mieszkaniową z Krerowa 

dotyczące niepodejmowania przez gminę tematu naprawy drogi przez okres 9 lat. Pod pismem 

podpisało się 51 mieszkańców. 

Pan Wójt powiedział, że udzielono już z urzędu odpowiedzi w poruszanej sprawie. Jednocześnie Wójt 

powiedział, że w Krerowie w ciągu ostatnich lat powstało wiele inwestycji. Dla tej wielkości 

miejscowości jest to sytuacja wyjątkowa nie tylko na skalę gminy - powstała kanalizacja, wodociąg, 

ułożono nową nawierzchnię na drodze, powstały chodniki, plac zabaw, boisko, jest nowa sieć 

energetyczna ze zmodernizowanym oświetleniem. Wcześniej wybudowano także sieć telefoniczną i 

gazową.  Mieszkańcy korzystają z komunikacji podmiejskiej, w tym dzieci na terenie Gminy za darmo.  

Radny Borowczyk powiedział, że słyszał o problemach z kanalizacją w Krerowie. 

Pan Wójt odpowiedział, że problem dotyczył jedynie budynku wielorodzinnego, który wstępnie mieli 

podłączyć do sieci sami mieszkańcy – obecnie sprawę prowadzi Zakład Komunalny, pozostaje jedynie 

kwestia podłączenia licznika. Czekamy na decyzję energetyki dotyczącą możliwości podłączenia. 

Radna Maria Wilczyk powiedziała, że ten sam problem występuje w Ziminie. 

• Sołtys Michalak-Szczepaniak przekazała prośbę mieszkańców Gowarzewa o rozważenie możliwości 

przedłużenia autobusu komunikacji gminnej Swarzędza z Kruszewni do Gowarzewa. Ze wstępnych 

wyliczeń wynika, że byłby to dla gminy koszt około 50 tys. zł rocznie przy 8 kursach dziennie. 

Pani Sekretarz spytała czy jest znana liczba mieszkańców, którzy faktycznie korzystaliby z kursów. 

Sołtys odpowiedziała, że jeżeli istnieje taka potrzeba ona zrobi rozeznanie w tej sprawie. 

• Przewodniczący Lesiński poinformował radnych, że otrzymał pismo z Gminy Kostrzyn w sprawie 

zaproszenia do udziału w Halowym Turnieju Piłki Nożnej radnych i pracowników samorządowych. 

Turniej ma odbyć się 16.02.2013 r., drużyny należy zgłosić do 5.02.2013 r.  

Radni nie wyrazili chęci uczestnictwa w turnieju. 

• Przewodniczący Lesiński zgłosił też problem niezabezpieczonego włącznika syreny na budynku OSP 

Krzyżowniki-Śródka, który często włącza się w porze nocnej. 

 

Ad. 17 

Wobec  braku  dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy  podziękował wszystkim 

 



uczestnikom za udział w sesji oraz zamknął obrady  sesji o godz.  o godzinie 19:20. 

 

Protokołowała:            Za zgodność z przebiegiem obrad 

Anna Jaszczyńska       Przewodniczący Rady Gminy 

            

         Henryk Lesiński 

 


